

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني الفلسطيني يطالب برلمانات العالم رفض القرار الأمريكي ومواصلة دعم الاونروا

عمان-2018/9/3

طالب المجلس الوطني الفلسطيني برلمانات العالم والاتحادات البرلمانية الاقليمية والدولية رفض القرار الأمريكي ومواصلة دعمها لوكالة الاونروا، وإعلان رفضها للضغوط الأمريكية الهادفة إلى وقف المساهمات المالية للأنروا، وموازرة التوجه إلى الجمعية العامة للأمم المتحدة ومجلس الأمن الدولي، لمواجهة هذا القرار واتخاذ القرارات الضرورية والواجبة بهذا الشأن.

جاءت تلك المطالبة في رسائل متطابقة ارسلها رئيس المجلس الوطني الفلسطيني سليم الزعنون لأكثر من عشرة اتحادات وجمعيات برلمانية اقليمية ودولية: الاتحاد البرلماني الدولي، البرلمان الأوروبي، الجمعية البرلمانية لمجلس أوروبا، البرلمان الافريقي، الجمعية البرلمانية الاسبوية، و برلمان امريكا اللاتينية، والجمعية البرلمانية المتوسطة، والجمعية البرلمانية للاتحاد من أجل المتوسط، الاتحاد البرلماني العربي، البرلمان العربي، البرلمان الاسلامي.

وبيّن المجلس الوطني الفلسطيني أن "الأونروا" ، هي الشاهد الدولي على قضية وحق اللاجئين في العودة إلى ديارهم وممتلكاتهم التي شردوا منها منذ عام1948 ، وأصبحت أكثر من مجرد وكالة، فهي العنوان والملاذ وجهة المسؤولية كما قرر المجتمع الدولي بُعيد النكبة، وهي أيضاً الأمانة على ملف اللاجئين الفلسطينيين، كما أنها التعبير الدولي عن الإقرار بالظلم والإجحاف الذي لحق بهم جراء التطهير العرقي والترانسفير والسطو الإسرائيلي على وطنهم وأملآكهم وحرمانهم من كافة مقومات الحياة الكريمة.

وأشار المجلس الوطني الفلسطيني في رسالته إلى أن خدمات الوكالة تشمل: التعليم والرعاية الصحية والإغاثة والبنية التحتية وتحسين المخيمات والدعم المجتمعي والإقراض الصغير والاستجابة الطارئة بما في ذلك في أوقات الحروب، لحوالي 5,9 ملايين لاجئ من فلسطين في الأردن ولبنان وسوريا والأراضي الفلسطينية المحتلة، إلى أن يتم التوصل إلى حل معاناتهم بالعودة والتعويض، وفقاً لمبادئ وقواعد القانون الدولي والقرار الأممي الكاشف والمؤكد لها رقم 194، والذي تم تأكيده بقرارات من مجلس الأمن والجمعية العمومية أكثر من مائة وخمسين مرة.

وأوضح المجلس الوطني الفلسطيني في رسالته أن الإدارة الأمريكية تمارس الضغوط والابتزاز على الدول، لمنع تقديم العون والمساعدة المادية والمعنوية والصحية والتعليمية، ووقف كل ما يسهم في مساعدة اللاجئين الفلسطينيين؛ وبذلك فإن الإدارة الأمريكية تقدم على خطوة أخرى في سياق تفويض النظام القانوني للمنظمة الدولية، وتنتهك ما إستقر في القانون الدولي وأحكام الشرعية الدولية المتعاقبة.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن وقف التمويل الكامل للوكالة الدولية، يكشف زيف الادعاءات الأمريكية بالحرص على الأوضاع الإنسانية في قطاع غزة الذي يشكل اللاجئين أغلبية من سكانه. فالقرار الأمريكي يعني طرد عشرات الآلاف من الموظفين من عملهم، وخروج مئات الآلاف من التلاميذ والطلاب إلى الشوارع، وحرمانهم من الرعاية الصحية والاجتماعية وبالقرار هذا تكون الإدارة الأمريكية قد نكثت بالتزاماتها الدولية تجاه الأونروا على مدار السبعين عاماً الماضية.

وأشار المجلس الوطني الفلسطيني إلى إن القرار الأمريكي، هو جزء من مسلسل القرارات والتوجهات الأميركية المعادية للشعب الفلسطيني والمتمثلة بموقفها المرفوض من القدس، مروراً بمحاولاتها فصل غزة عن الضفة الغربية، وانتهاء بقرارها قطع كل المساعدات عن الأونروا، وبذلك فإن الولايات المتحدة تعمل شريكة ووكيلة للاحتلال وتنفذ مخططاته الهادفة الى تدمير أسس السلام والاستقرار من خلال إزاحة جميع قضايا الوضع الدائم خارج الطاولة، بما في ذلك قضيتي حق العودة للاجئين الفلسطينيين والقدس المحتلة، اللتان تعتبران أهم موضوعات التسوية النهائية المؤمولة.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

PNC Calls Upon World Parliament To Reject American Decision Continue Their Support to UNRWA

3/9/2018

The Palestine National Council (PNC) called upon world parliament to reject and condemn US decision, and call for its continued support to UNRWA, to declare its rejection of US pressure that aims at ending UNRWA's financial contribution, and to back, support the orientation to UN General Assembly and Security Council to confront the US decision on UNRWA, through taking all necessary and due decisions on this regard.

The demand came in identical letters sent by PNC Speaker Saleem Za'anoun to more than ten regional and international unions and associations.

PNC stresses that UNRWA is the international witness on the issue of Palestinian refugees and their right to return to their homes and property, that they had been displaced since 1948. UNRWA, therefore, became more than an agency. It is the title, sanctuary and the responsible body, as the international community had decided, as well as the international expression of the recognition of injustice and oppression inflicted upon them by ethnic cleansing, transfer, Israeli robbery of their homeland and property and depriving them of all essentials of decent life.

PNC pointed out that the UN agency provides services to about 5.9 million registered Palestine refugees in Jordan, Syria, Lebanon, the West Bank, and the Gaza Strip, including education, health care, relief, social services, infrastructure, camp improvement, community support, microcredits and emergency response, including in times of war, until their suffering is resolved by return to their homes and compensation, in accordance with the principles and rules of international law and the UN Resolution 194, which has been confirmed by resolutions of the Security Council and General Assembly more than 150 times.

PNC clarified, in its letter, that the US administration is exerting pressure and blackmail on states to prevent provision of material, moral, health and educational aid and assistance and to stop all that contributes to the assistance of the Palestinian refugees. Thus the US administration is taking another step in undermining the legal regime of the international organization, violating provisions of international law and international legitimacy.

PNC stressed that cutting the entire U.S. aid to the UN agency reveals the falsity and lying of American allegations, claiming that it cares about the humanitarian situation in the Gaza Strip, where refugees constitute a majority of the population. The American decision, in fact, means expelling tens of thousands of employees from their jobs, leaving hundreds of thousands of pupils and students on the streets and depriving them of health and social care. By this decision, the US administration has reneged on its international commitment and responsibility to UNRWA over the past 70 years.

PNC pointed out that the American decision is part of the series of American decisions and attitudes hostile to the Palestinian people, particularly, the American decision recognizing Jerusalem as the capital of Israel, its attempts to separate Gaza from the West Bank, and at last, its decision to cut off all aid to UNRWA. Thus the US is a partner and proxy of occupation in implementing its plans to destroy the basics of peace and stability by removing all permanent status issues off the table, including issues of the right to return of Palestinian refugees and occupied Jerusalem, which are the most important issues of the final settlement.